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Bánk Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
 

9/2023.  
 

JEGYZŐKÖNYVE 
 

Készült: 2023. november 30-án 15.00 órai kezdettel megtartott rendkívüli képviselő-testületi ülésről 

 

Ülés helye: Bánk Község Önkormányzata, 2653 Bánk, Hősök tere 11., Polgármesteri iroda 

 

Az ülés vezetője:    Torma Andrea polgármester 

 

Jelen vannak:     Torma Andrea  polgármester  

                                  Hákli Tibor  alpolgármester 

 Csizmár Gábor alpolgármester 

 Ivanics András  képviselő 

 Hugyecz Enikő képviselő 

 Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

 Frey András Dalnoki Jenő Labdarúgó Akadémia 2006 Sportegyesület elnöke (2. 

napirend tárgyalása során) 

 
 

Torma Andrea polgármester 

Köszöntöm a megjelent képviselőket, megállapítom, hogy az 5 fő képviselő-testületi tagból 5 fő jelen van, így az ülés 

határozatképes és azt megnyitom.  

A jegyzőkönyv hitelesítésére felkérem Csizmár Gábor alpolgármestert. 

 

A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítő személyét 5 igen szavazattal egyhangúan elfogadta. 

 

Torma Andrea polgármester 

A tervezett napirendi pontokat javaslom kiegészíteni: 4. napirendi pontként javaslom megtárgyalni a Kutatási 

tevékenység végzésére vonatkozó elvi hozzájárulás iránti kérelmet, 5. napirendként pedig a Termelői piac kialakítására 

vonatkozó pályázatot.  

 

A képviselő-testület - egyhangúan elfogadva - az alábbi napirendeket tárgyalja: 
 

Napirend  

 

1. Helyi adóztatással kapcsolatos kezdeményezés (szóbeli előterjesztés) 

Előterjesztő: Hugyecz Enikő képviselő 

 

2. Sportegyesület által fizetendő fejlesztési támogatás, sportcélú fejlesztések (szóbeli előterjesztés) 

Előterjesztő: Csizmár Gábor egyesületi elnök és Frey András egyesületi elnök 

 

3. Magyar Falu Program Önkormányzati ingatlanok fejlesztése – pályázati lehetőség 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

4. Kutatási tevékenység végzése – elvi hozzájárulás iránti kérelem (szóbeli előterjesztés) 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

5. Termelői piac kialakítására vonatkozó pályázat (szóbeli előterjesztés) 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

 

 

1. Napirend Helyi adóztatással kapcsolatos kezdeményezés 
 

 
Torma Andrea polgármester 

Enikőtől e-mailben érkezett egy kezdeményezés, légy szíves terjeszd elő a javaslatodat! 
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Hugyecz Enikő képviselő 

Arra gondoltam, mivel ez az ülés a falugyűlés előtt van, esetleg ott is fel tudjuk hozni, tudunk róla beszélni, hogy ők mit 

gondolnak ezekről a dolgokról, hogy mit szeretnének, merre haladjon a településkép. Beszéltünk a múltkor a testületi 

ülés előtt egy pár szóban arról, hogy mi a véleményünk ezekről a munkásszállókról, és igazából mi azt szeretnénk, hogy 

a falu továbbra is csak turisztikai, idegenforgalmi vonalon adjon ki szobákat, és inkább az legyen a fő koncepció, vagy 

ugye nem foglalkozunk azzal, hogy elég sok munkásszálló jellegű szállás alakul. Beszéltünk róla, hogy hogyan tudjuk 

ezt követni, kontrolálni, vagy egyáltalán átláthatóbbá tenni. Nem tudom, hogy a képviselő társakat keresték-e már meg 

falubeli lakók, hogy nemtetszésüket nyilvánítsák ki ezekkel a vendégmunkásokkal kapcsolatban. Átolvasgattam a 

települési adókról szóló előterjesztést, amit a múltkori ülésen tárgyaltunk. Tudjuk azt is, hogy akik magánházat 

birtokolnak és családi házként üzemelnek, arra nem vetünk ki adót, de amik turisztikai céllal üzemelnek, vagy ahol 

valamilyen üzleti tevékenység folyik, azokra van valamilyen típusú adó. Én írtam az Andinak és a Dettinek ezzel 

kapcsolatban, hogy ha vannak a településen ténylegesen ilyen munkásszállók, akkor milyen lehetőségek jöhetnek szóba, 

hogy az önkormányzatnak valamilyen típusú bevétele legyen belőle. Mik azok a dolgok, amivel ezt valamilyen szinten a 

felügyeletünk alá, rálátásunk alá tudjuk vonni, hogy ha már ezek a vendégmunkások itt vannak, akkor az 

önkormányzatnak legyen bevétele belőle. Mert az önkormányzatnak van lehetősége különböző adókat kivetni a 

településen. Azt nem tudjuk, hogy az ingatlantulajdonosok vállalkozásként, vagy magánszemélyként üzemeltetik ezeket 

a „munkásszállókat”, mert nem mindegy, hogy milyen formában teszik ezt, de az önkormányzatnak vagy bejelentették, 

vagy nem. Esetleg meg lehetne ezeket a személyeket környékezni, hogy milyen formában üzemeltetik ezt, fizetnek-e rá 

kommunális adót, mint magánszemély, vagy ha vállalkozás, akkor iparűzési adót. Lehetősége van az önkormányzatnak 

települési adót kivetni, amely esetben mi határozzuk meg, hogy milyen céllal vetjük ki. Tehát ha ezek a vállalkozások, 

vagy ingatlan-tulajdonosok elmondják, hogy ez milyen tevékenység, és felügyelet alá tudjuk vonni, akkor egy települési 

adó keretében lehet ebből az önkormányzatnak bevétele. Tehát, hogy tudják, hogy mi látjuk ezt a tevékenységet, 

valamilyen szinten kontroláljuk, lehet belőle bevétel. Nem tudom, hogy az önkormányzat felé mennyire jelezték ezt, 

akarunk-e ezzel foglalkozni. Gondolkodtatok-e ezen, hogy ezt mennyire engedjük? Fel lehet keresni őket önkormányzati 

szinten, hogy milyen típusú vendégmunkások szálltak itt meg, milyen létszámban? Mit gondoltok esetleg egy ilyen 

települési adó kivetéséről? Vagy kapott-e már valaki rossz visszajelzést? 

 

Torma Andrea polgármester 

Először Dettit kérném meg, hogy válaszoljon a felvetésekre, mert ez alapvetően jogi kérdés. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Több szempontból is utánanéztem Enikő felvetésének. Enikő, Te is azt mondtad, hogy homályos számodra, hogy ez 

hogy működik. Amikor a múltkori ülés előtt erről beszéltünk, akkor elmondtuk, hogy – mivel szálláshelyként nincsenek 

nyilvántartásba véve - feltehetőleg ezeket az ingatlanokat a tulajdonosok bérbe adják.  Az ingatlan-bérbeadás fogalmát a 

Polgári Törvénykönyvről szóló 2013. évi V. törvény határozza meg, amely szerint a bérleti szerződés alapján a bérbeadó 

meghatározott dolog időleges használatának átengedésére, a bérlő a dolog átvételére és bérleti díj fizetésére köteles. Az 

ingatlan bérbeadás a Ptk. alapján egy polgári jogi jogviszony. Az ingatlantulajdonos bérleti szerződést köt a munkással, 

vagy ami valószínűbb, mivel külföldi személyekről van szó, az őket alkalmazó vagy közvetítő céggel, és az ingatlant 

jellemzően hosszú távra – hónapokra - bérbe adja, és ennek fejében bérleti díjat fizet neki a bérlő. Az önkormányzatnak 

a magántulajdonú ingatlanok bérbeadásába úgymond nincs beleszólása, mert mint mondtam, az egy polgári jogi 

jogviszony. Az önkormányzatnak nincs jogszabályi felhatalmazása arra, hogy a magántulajdonban lévő ingatlanok 

bérbeadása, hasznosítása tekintetében adatot kérjen, vagy hatósági ellenőrzést végezzen, és az ingatlantulajdonosnak 

sincs az önkormányzat felé bejelentési kötelezettsége. A saját ingatlanát mindenkinek joga van a saját belátása szerint 

hasznosítania. Az ingatlan-bérbeadási tevékenység végezhető adószám és bejelentkezési kötelezettség nélkül 

magánszemélyként, vagy adószámos magánszemélyként, valamint egyéni vállalkozóként. A magánszemély, természetes 

személy adózónak meghatározott feltételek együttes teljesülése esetén az ingatlan-bérbeadási tevékenységre nem kell 

adószámot kérnie. Magánszemélynek tehát sok esetben még bejelentési kötelezettsége sincs, és ha az ingatlan 

bérbeadásból jövedelme származik, akkor azt jövedelemként az SZJA bevallásban fel kell tüntetnie és személyi 

jövedelemadót kell utána fizetnie. Tehát tulajdonképpen az állami adóhatóságnak, a NAV-nak van joga ellenőrzést 

végezni akár hivatalból, akár lakossági bejelentés alapján, hogy az ingatlant bérbeadó adójogi szempontból törvényesen 

folytatja-e az ingatlan bérbeadást. Az ingatlan bérbeadás nem egyenlő a szálláshely-szolgáltatással. Szálláshely csak úgy 

működtethető, ha a tevékenység megkezdése előtt a jegyzőnél bejelentették és nyilvántartásba vették. A tevékenység 

megkezdéséről a jegyző igazolást állít ki, valamint a bejelentés alapján a szálláshely-szolgáltatási tevékenységet 

folytatókról vezetett nyilvántartásba bejegyzi, mely közhiteles nyilvántartásnak minősül. Szálláshely-szolgáltatási 

tevékenység kizárólag ilyen igazolás, szálláshely-minősítés és NTAK regisztráció birtokában végezhető. A szálláshely-

szolgáltatási tevékenységet is lehet bizonyos esetekben adószámos magánszemélyként végezni, amely esetben az 

önkormányzat felé csak idegenforgalmi adó fizetési kötelezettsége van a szálláshely-szolgáltatónak, iparűzési adót 

viszont ez esetben sem kell fizetnie. Ingatlan bérbeadás esetén az ingatlantulajdonosnak nincs idegenforgalmi adó 

fizetési kötelezettsége, mivel ez esetben a bérlő nem vendégéjszakát tölt el a településen, hanem jellemzően hosszabb-

rövidebb időtartamig életvitelszerűen az ingatlanban él. Az e-mailedben azt írtad, hogy ezeket az ingatlanokat a 

tulajdonosok munkásszállóként üzemeltetik. A helyi adótörvény pontosan meghatározza a helyi adóztatási tevékenység 
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során használt fogalmakat, azt, hogy mit ért adótárgy alatt, illetve rendelkezik a helyi adókról és az adóztatás 

szabályairól. Az adóztatás esetén az határozza meg, hogy az adott ingatlan (adótárgy) mely adónem hatálya alá tartozik, 

hogy annak a földhivatali ingatlan-nyilvántartás alapján mi a rendeltetése, miként van bejegyezve. A szóban forgó 

ingatlanok lakóházként szerepelnek a földhivatali ingatlan-nyilvántartásban, amely ingatlanok tekintetében a helyi 

adórendelet alapján építményadó fizetési kötelezettség áll fenn. A helyi adórendelet alapján mentes az építményadó alól 

a lakóhelyként szolgáló építmény vagy építményrész. A bánki lakosság azért nem fizet építményadót, mert az ingatlana 

egyben a lakóhelye is. Akinek van Bánkon ingatlana, de nem lakik az ingatlanban, annak viszont kell építményadót 

fizetni. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Igen, de az is más, mert magánszemélyként csak az övé, és ha nincs bejelentkezve, akkor van rá ez az építményadó. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Igen, és csak akkor kérelmezheti az építményadó mentességet, amennyiben az adott ingatlan lakóhelyként szolgál. A 

képviselő-testület az építményadó bevezetésekor úgy határozta meg az adóval kapcsolatos mentességet, hogy a 

lakóhelyként szolgáló építmények után az ingatlan-tulajdonosnak nem kell adót fizetnie. Az építményadó mellett a 

magánszemélyek kommunális adóját, valamint a helyi iparűzési adót javasoltad kivetni a munkásszállóként működő 

ingatlanok tulajdonosaira. A törvényi előírások, valamint a helyi adókról szóló önkormányzati rendelet alapján Bánkon a 

magánszemélyek kommunális adóját a beépítetlen telek után kell fizetnie az ingatlan-tulajdonosoknak. Más 

településeken ezt az adót az építmények, lakóházak vagy lakás után kell fizetni a tulajdonosoknak. Tekintettel arra, hogy 

nálunk az építmények után építményadó fizetési kötelezettség áll fenn, és ugyanarra az adótárgyra kétfajta adó nem 

vethető ki, ezért itt a beépítetlen telkek után fizetnek magánszemélyek kommunális adóját. Helyi iparűzési adót kell 

fizetni a helyi adókról szóló törvény alapján az önkormányzat illetékességi területén végzett vállalkozási (iparűzési) 

tevékenység után. A vállalkozási tevékenység a vállalkozó e minőségben végzett nyereség-, illetőleg jövedelemszerzésre 

irányuló tevékenysége. A vállalkozó iparűzési tevékenységet végez az önkormányzat illetékességi területén, ha ott 

székhellyel, telephellyel rendelkezik, függetlenül attól, hogy tevékenységét részben vagy egészben székhelyén  vagy 

telephelyén kívül folytatja. Tehát ha valaki – cég vagy egyéni vállalkozó – székhellyel vagy telephellyel rendelkezik 

Bánkon és itt vállalkozási tevékenységet folytat, - függetlenül attól, hogy ingatlant ad bérbe vagy egészen más 

tevékenységet folytat - akkor jogszabályi kötelezettsége, hogy bejelentkezzen a helyi iparűzési adó hatálya alá és a 

tevékenysége után helyi iparűzési adót kell fizetnie. De amint korábban ezt már mondtam, ha valaki magánszemélyként 

ad bérbe ingatlant, a személyi jövedelemadón kívül egyéb adófizetési kötelezettsége, így helyi iparűzési adó fizetési 

kötelezettsége sem keletkezik.  

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Ez a kommunális adó csak azért jutott eszembe, mert említették, hogy hordják ki a szemetet. Akkor ott nincs szemétdíj 

fizetve? 

 

Torma Andrea polgármester 

A hulladékszállítási díjat nem az önkormányzatnak kell fizetni. A szemétdíjat a hulladék elszállításáért, mint 

szolgáltatásért kell fizetni a közszolgáltató felé. Ahogy nem tudjuk, hogy egy ingatlan-tulajdonos, melyik 

közműszolgáltatóval van szerződésben, melyik szolgáltatónak fizet áramdíjat vagy gázdíjat, úgy azt sem tudhatjuk, hogy 

igényelte-e a hulladék elszállítására vonatkozó szolgáltatást. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Tehát akkor háztartásonként nem kötelező szemétdíjat fizetni? 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

De, a hulladékszállítás egy kötelező közszolgáltatás, kötelező igénybe venni, viszont mi nem tudhatjuk, és nem is 

ellenőrizhetjük, hogy igénybe veszi-e. 

 

Torma Andrea polgármester 

Elvileg kötelező, csak az az ingatlan mentes a díj alól, amiben nem laknak.  

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Csak azért gondolkoztam el ezen a dolgon, hogy amíg csak kis számban vannak ilyen ingatlanok a faluban, addig 

hogyan tudnánk erre egy kicsit rálátással lenni. Az előző ülésen tárgyaltuk a helyi adókat, és abból indultam ki, hogy 

valamelyik adót ki lehetne-e vetni ezekre az ingatlanokra. Jelenleg kb. három olyan ingatlanról lehet tudni a településen, 

amit munkásoknak vagy munkásszállás céljára adnak ki vagy terveznek kiadni. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Most ezzel pénzt akarunk keresni, vagy megoldani egy problémát, amit jelentettek feléd a környékről? 
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Hugyecz Enikő képviselő 

Igazából nincs szüksége erre a pénzre az önkormányzatnak. Inkább az lenne a cél, hogy legyen rálátásunk erre a dologra, 

és az ingatlan-tulajdonosok is érezzék, hogy az önkormányzatnak van erre valamilyen szintű rálátása, és hogy tudják, 

hogy a falunak nem pont ez a célja, hogy itt vendégmunkásszállók nyíljanak, hanem inkább a turizmus felé terelnénk 

őket. Olvastam, hogy tíz hónapra keresnek szállást. Nem mindegy, hogy milyen emberekkel van tele a falu. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Ez nagyon megosztó! 

 

Torma Andrea polgármester 

Köszönöm Gabi, hogy ezt kimondtad! Detti elmondta a jogi oldalát, abból leszűrhető, hogy nem tudjuk ezeket az 

ingatlanokat megadóztatni. Én is szeretném elmondani a véleményem. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Bocsánat, csak azért, hogy teljes körű legyen a tájékoztatás, kitérnék még egy gondolat erejéig a települési adóra is, 

mivel Enikő ezt is felvetette. Olvashattad Enikő a múltkori ülésre készült előterjesztésben, hogy a települési adót olyan 

adótárgyra lehet kivetni, amelyet törvény nem tilt, illetve amire nincs még másik adó kivetve. Bánkon minden 

adótárgyra van valamilyen adó kivetve, tehát új adót nem tudunk már kivetni, illetve egy adott tevékenység után pedig 

nem vethetünk ki adót. Az önkormányzat nem tud munkásszállóra adót kivetni, egyszerűen azért nem, mert ilyen 

rendeltetésű épület nincs bejegyezve Bánk településen az ingatlan-nyilvántartásba. Nyilván a tulajdonosok azért hirdetik 

így, ilyen elnevezéssel ezeket az ingatlanokat az interneten, mert elsősorban ilyen célra akarják kiadni, így akarják 

kiszűrni azokat az érdeklődőket, akik nem az ő célközönségük. Úgy gondolom, részemről mindent elmondtam a 

javaslatoddal kapcsolatban, de ha van még valami kérdés, vagy valami nem egyértelmű, akkor kérdezz nyugodtan, 

válaszolok. 

 

Torma Andrea polgármester 

Ha jogi jellegű kérdésed van, tedd fel, mert én egész oldalról szeretném megközelíteni a kérdést. Én az emberi oldaláról 

és a közösség oldaláról szeretnék szólni. Polgármesterként, egy jól működő és összetartó közösség vezetőjeként nem 

fogom megengedni, hogy a vendégmunkásokra hivatkozva, a vendégmunkások jelenlétét kihasználva, felhasználva 

bárki az intolerancia, a meg nem értés és a be nem fogadás mentén megossza ezt a közösséget. Nem szeretném, hogy ha 

ebből feszültség gerjedne a faluban és két táborra bomlana a település, hogy befogadjuk, vagy ne fogadjuk be a 

munkásokat. Nem szeretném, ha megosztanánk a falut erre hivatkozva. Hiszem, hogy ezek az emberek ugyanolyan 

emberek, mint azok a honfitársaink, azok a magyarok, akik kimentek Nyugat-Európába dolgozni. A magyarok azért 

mentek oda, ezek az emberek pedig azért jöttek ide, mert szeretnének jobban élni, jobb megélhetést biztosítani 

maguknak, a családjuknak, a gyerekeiknek. A mi barátainkat, ismerőseinket is befogadták Nyugat-Európában, és esélyt 

kaptak arra, hogy bizonyítsanak. Úgy gondolom, hogy azoknak, akik ide jönnek hozzánk dolgozni, azoknak is meg kell 

adni az esélyt. Ne gyártsunk olyan felvetéseket, amik meg sem történtek, és ne gerjesszünk olyan félelmet, aminek nincs 

tényszerű alapja. Ezzel nagyon óvatosan bánjunk, mert ha eleve ellenségesen viszonyulunk hozzájuk, akkor pont azt 

fogjuk kiváltani, amitől félünk. Véleményem szerint sokkal inkább segítenünk kell a beilleszkedésüket, és befogadni 

őket, és esélyt adni nekik, mert egy esélyt mindenki megérdemel. Úgy gondolom, hogy nem a büntetés oldaláról kell ezt 

megközelíteni, főleg nem a szállásadók büntetésének az oldaláról. Enikő, ha Te aggódsz a vendégmunkások jelenléte 

miatt, akkor inkább dolgozz ki egy integrációs tervet, hogy megakadályozzuk azt, ami miatt aggódsz. Pl. hogyan tudjuk 

őket bevonni, befogadni a közösségünkbe. Nem a büntetés, hanem a megoldás oldaláról kell megközelíteni a problémát! 

Pláne, hogy bennem az is kérdés, hogy valójában miért is aggódsz, van-e okunk aggódni. És kérlek, ne hivatkozz arra, 

hogy, mit hallottál máshol, itt vagy ott mi történt, maradjunk itt, maradjunk Bánknál, maradjunk tényszerűek és 

konkrétumokról beszéljünk! Én nem tudok problémáról az itt lévőkkel. Milyen jogon szólhatnánk bele - de elmondta a 

Detti, hogy nem is szólhatunk bele - hogy az ingatlan-tulajdonosoknak milyen tevékenységből származik a jövedelme. 

Személyi jövedelemadót fizet a jövedelme után, úgy, mint bárki más. Ezért kérem, hogy ne gerjesszünk félelmet, negatív 

hangulatot, ne csináljunk feszültséget, ne szakítsuk ketté a falut! Legyünk befogadóak és inkább azon gondolkodj, hogy 

hogyan illeszkedhetnének be, ha arra szükség van, és hogyan segítsük őket beilleszkedni, hogy ne legyenek olyan 

problémák, amitől esetleg félsz. Mert én konkrétumról nem tudok, de mondd, ha tudsz. És ha nincs több hozzászólás, 

akkor szeretném ezt a témát most csírájában lezárni, mert úgy gondolom, hogy olyan alapvető emberi jogokat 

feszegetünk, ami rombolhatja a közösségünket. Van-e még hozzászólás ehhez? 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Én sem vagyok ellene ezeknek az embereknek és alapvetően nem ezzel a problémával foglalkoztam, hanem hogy a 

falukép ne ebbe az irányba haladjon. Mert a környező településeken vannak ilyen szálláshelyek. Én úgy gondoltam, 

hogy előzzük meg, mielőtt tömegével történik ilyesmi, de nyilvánvalóan nincsen velük problémám egyelőre. 
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Torma Andrea polgármester 

Akkor ne gerjesszük a problémát, legyünk elfogadóak! Ha látsz vagy tudsz problémát, vagy van javaslatod, hogy hogyan 

integráljuk be őket a közösségbe, akkor szólj! Van esetleg még kérdés, észrevétel?  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Én szállásadóként szeretnék hozzászólni. Időszakosan üzemelő, elsősorban nyári szálláshely a kemping, és volt rá példa, 

hogy nálam is szálltak meg egy-két hétre munkások, akik hétfőn jöttek, pénteken elmentek. Abban az időszakban nem 

volt vendég, üres lett volna a szállás, és akkor az bevétel szempontjából nekem nagyon jól jött.  

 

Hugyecz Enikő képviselő 

De ők nem életvitelszerűen vannak itt. Más az, amikor valaki ide jön, mert itt épít utat, mint aki életvitelszerűen itt él. A 

többsége külföldről jön, nem ez a vallás, nem ez az életvitel. Én nem a vállalkozások pénzét akarom elvenni, hanem 

ösztönözzük őket erre a másik formára, amit Te is mondtál.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Az a szállásadó felelőssége, hogy kinek adja ki az ingatlanát. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Én arra gondoltam, hogy fel lehetne venni ezekkel az ingatlan-tulajdonsokkal a kapcsolatot és tájékoztatni őket, hogy a 

falunak ez a gondolata, ez a kérése, ez a koncepciója, és próbálja meg inkább magyar nyelvű, magyar származású 

embereknek kiadni az ingatlanát. 

 

Torma Andrea polgármester 

Na, ezt most fejezzük be, mert olyan emberi jogi témákat feszegetsz, ami nem helyénvaló! 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Nem kell ezzel foglalkozni. Eddig is voltak a faluban vendgémunkások, csak lehet nem az egyik, hanem a másik 

szállásadónál laktak, lehet, hogy nem melósok voltak, hanem a vezérigazgató vagy egy főmérnök valamelyik 

környékbeli gyárból. Lehet, hogy most is vannak. Itt lehet bárhonnan, bárki. Amikor a gázvezetéket építették, itt laktak a 

Tóparti Vendégházban fél éven keresztül, azok között is voltak szlovákok és magyarok is. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Szerintem egy beszélgetést megér a szállásadókkal. 

 

Torma Andrea polgármester 

Én polgármesterként nem vagyok hajlandó ennek részese lenni, mert olyan kérdéseket feszeget, amiket egy települést 

vezető tisztségviselő nem engedhet meg magának! És ez alatt Titeket, képviselőket is értelek. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Egy hivatal részéről sem hivatalos formában, sem nem hivatalos formában nem lehet jogszerű és helyénvaló a 

szállásadókkal vagy ingatlantulajdonosokkal folytatott olyan célzatú kommunikáció, hogy kiket, milyen származású 

embereket szállásolhat el az ingatlanában, vagy kinek adhatja bérbe a saját tulajdonát. Egyrészt nincs hozzá joga, 

másrészt egy közigazgatási szervnek mindenféle diszkriminációtól mentesnek kell lennie és el kell határolódnia a 

diszkrimináció bármilyen formájától. 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt, a polgármester a napirendi téma tárgyalását 

lezárta. 

 

 

Frey András Dalnoki Jenő Labdarúgó Akadémia 2006 Sportegyesület elnöke megérkezett az ülésterembe. 

 

 

 

2. Napirend Sportegyesületek által fizetendő fejlesztési támogatás, sportcélú fejlesztések 

 

 
Torma Andrea polgármester 

Köszöntöm Andrást a képviselő-testület ülésén! 

A sportegyesületekkel kötött megállapodás szerint 2023. december 31 a sportöltöző építéséhez fizetendő hozzájárulás 

megfizetési határideje. Gábor már az előző ülésen kezdeményezte, hogy ezt egy évvel halasszuk el, tehát 2024. 

december 31. legyen a fizetés határideje. Előző ülésen elmondtam az ezzel kapcsolatos véleményem, hogy ehhez milyen 
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feltételekkel tudok hozzájárulni, most is ezt szeretném képviselni, és majd nyilván a képviselőtársaim is hozzászólnak, 

hogy hogy gondolják. Nyilván nem akarjuk a bánki futballt ellehetetleníteni, másrészt van egy olyan fejlesztés, ami még 

folyamatban van. Viszont én két oldalról is nagy elkötelezettje vagyok annak, hogy ez a fejlesztés határidőben és jól 

megvalósuljon, ezért a fizetési határidő halasztásnak részemről az a feltétele, hogy a régi öltöző felújításának a tavaszi 

szezon kezdetére el kell készülnie, vagyis körülbelül március 15-re teljesen használhatónak kell lennie, el kell készülnie, 

úgy, ahogy az a felújítási tervben szerepel, mivel anélkül biztos, hogy nem fogjuk megkapni a pályaengedélyt. Nem 

tudom, pontosan mikor kezdődik a tavaszi bajnokság. 

 

Frey András Dalnoki Jenő Labdarúgó Akadémia 2006 Sportegyesület elnöke 

Akkor kezdődik, de azt beszéltük, hogy nem gyilkoljuk a pályát még egy hónapig, és valószínű, hogy el lesz tolva egy 

hónappal az, hogy itthon játszunk a saját pályánkon, azért, hogy ne tegyünk tönkre a pályát, nem játszunk itthon.  

 

Torma Andrea polgármester 

Jó, akkor legyen március 30. a határidő, de nekem akkor is ez a feltételem, hogy a megítélt tao támogatást erre 

ráfordítsátok, és ne járassuk le a falut. 

 

Frey András Dalnoki Jenő Labdarúgó Akadémia 2006 Sportegyesület elnöke 

Tudjuk, azért is lett beadva a hosszabbítás egy évvel, mert májusban kellett volna határozatot kapnunk, és most, 

januárban vagy februárban kaptuk meg, több mint fél évet csúsztak vele. 

 

Torma Andrea polgármester 

Tudom, hogy halasztottatok, ez a jogi része rendben van. Inkább erkölcsi oldalról mondom, hogy nem szeretném, ha a 

tavaszi szezonban még mindig nem tudna itthon játszani a csapat, úgy, hogy az egyesület egy csomó pénzt kapott az 

infrastruktúra felújítására, és aztán magyarázkodni kelljen, hogy nem lettek megcsinálva a szükséges fejlesztések és 1,5 

év óta még mindig nem játszik hazai pályán a csapat. Nekem ez az elvárásom, a feltételem, és akkor úgy gondolom, 

hogy meg tudjuk adni a halasztást, mert nyilván nem akarjuk ellehetetleníteni a két egyesületet. Szeretném, ha a 

képviselők is elmondanák a véleményüket és hozzászólnának a javaslathoz, mert ezt az én javaslatom, és nem tudom, mi 

a többiek véleménye. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester (Bánk Sportegyesület elnöke) 

Én ehhez még azt hozzáfűzném, hogy nekünk hármunknak, a Dalnoki Akadémiának, a Bánk Sportegyesületnek és az 

Önkormányzatnak van egy 15 éves megállapodása arról, hogy a Dalnoki Akadémia biztosítja az utánpótlás csapatot, a 

Bánk Sportegyesület a felnőtt csapatot, és a körülményeket adjuk mi, és az önkormányzat, mint a létesítmény 

tulajdonosa engedélyével, hozzájárulásával használjuk az öltözőket meg az egyéb létesítményeket. Az évek során, amit 

tudunk szerezni pályázati támogatásokat, beintegráltunk oda, és valószínű, hogy ezt folytatni is fogjuk. Egy műfüves 

pálya kialakítása is tervbe van véve, parkolókat kell kialakítanunk, parkosítanunk kell, tehát rengeteg olyan külső munka 

van még, ami nincs benne ebben a pályázatban. Belépsz oda és fogsz látni egy jó épületet, de nem lesz parkoló, nem lesz 

parkosítás, korlátok, labdafogóháló. Rengeteg munka van még ott. 

 

Frey András Dalnoki Jenő Labdarúgó Akadémia 2006 Sportegyesület elnöke 

Meg rengeteg volt az előmunkálat is. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester (Bánk Sportegyesület elnöke) 

Én sem mentegetőzni akarok, csak csúszunk egy kicsit. Ha egy Tó Hotel tudott csúszni egy évet a saját beruházásával, 

akkor két ilyen kis nonprofit szervezet miért ne tudna. 

 

Torma Andrea polgármester 

A Bánk Sportegyesületnek évi másfél millió forintos támogatást szoktunk adni. Idén nem adtunk egy forintot se, ha 

jövőre se adunk, akkor úgy gondolom, hogy 3 millió forinttal csökkenthetjük a megfizetendő fejlesztési hozzájárulási 

összeget, mert azzal kvázi ugyanott vagyunk. A bánki sportegyesület 10 millió forint hozzájárulását le tudjuk 

csökkenteni 7 millió forintra. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester (Bánk Sportegyesület elnöke) 

A Covid járvány miatt lemondtunk erről a támogatásról, először 1 millió forintról, utána 1,5 millió forintról is. A 

sportegyesületek évről évre tartják fent magukat, nekünk csak az államtól meg az önkormányzattól van bevételünk. 

 

Torma Andrea polgármester 

Azért mondtam csak a Bánki Sportegyesületet, mert ott nincs utánpótlás csapat, ezért nincs TAO támogatás, tehát ők 

tényleg csak az önkormányzati támogatásból tartják fent magukat. Idén nem adtunk támogatást, és ha ez jövőre is így 

marad, évi 1,5 millió forinttal számolva, összesen 3 millió forinttal tudjuk csökkenteni az egyesületi fejlesztési 
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hozzájárulás összegét. Tehát nem 20 millió forint, hanem csak 17 millió forint megfizetéséről beszélünk, de ezt megint 

csak én mondom, majd a többi képviselő is elmondja a véleményét. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester (Bánk Sportegyesület elnöke) 

Abba is bele kell gondolni, hogy az csak egy üres épület. Nincs benne bútor, nincs benne semmi. Ahhoz, hogy ez 

használható legyen, nekünk még rá kell költeni egy csomó pénzt. A munkánkkal nem a saját tulajdonunknak, hanem egy 

önkormányzati tulajdonú ingatlannak fogjuk növelni az értékét, amit el sem fogunk tudni számolni semmilyen formában 

felétek. 

 

Frey András Dalnoki Jenő Labdarúgó Akadémia 2006 Sportegyesület elnöke 

Mióta megkaptuk a határozatot, azóta 50 %-kal emelkedett az építőanyag ára. Tudom, hogy nem ide tartozik, de nálunk 

a pálya bérleti díjak 7.000 Ft/óra összegről 30.000 Ft/óra összegre nőttek, plusz a világítás díja. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester (Bánk Sportegyesület elnöke) 

A mi célunk, hogy ezt a jó viszonyt fenntartsuk. 2013-2014-ben volt egy olyan fejlesztés, amikor kiemeltük ott a pályát, 

dréncsövet raktunk bele, most pedig ezzel egy nagyon kulturált környezetet sikerült kialakítani. Tavalyi évben több száz 

munkaórát dolgoztunk ott gépekkel is. Ezt muszáj folytatni, nekünk is az a cél. 

 

Torma Andrea polgármester 

Szeretnénk, ha a bánki foci Bánkon lenne és a bánki nézők le tudnának menni a meccsekre.  

   

Frey András Dalnoki Jenő Labdarúgó Akadémia 2006 Sportegyesület elnöke 

Mi is ezt szeretnénk. 

 

Torma Andrea polgármester 

Ezért szeretném, hogy tavaszra, március 30-ra elkészüljön a régi öltöző épületének felújítása, úgy, hogy meglegyen rá a 

játékengedély.  

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Szerintem nem is az volt a kérdés, hogy megengedjük-e, hiszen ebben mi is benne voltunk, hogy ennek muszáj teret 

adnunk, mert tudjuk, hogy meg akarjátok valósítani. Legutóbb az volt inkább a kérdés, ott akadtunk el, hogy mi történik, 

ha mégsem valósul meg tavaszra ez a fejlesztés, akkor szerződésmódosítás? 

 

Frey András Dalnoki Jenő Labdarúgó Akadémia 2006 Sportegyesület elnöke 

Az akkor nagyon nagy baj, mert akkor vissza kell fizetni a támogatást, úgyhogy ennek muszáj megvalósulnia. Ha 

határidőig nem valósul meg a fejlesztés, akkor vissza kell fizetni a támogatást. 

 

Torma Andrea polgármester 

Mi most a támogatás szerinti megvalósítási határidő? 

 

Frey András Dalnoki Sportegyesület Elnöke 

Mivel egy évet hosszabbítottunk, így június 30- ra kell elkészülni vele, de nekünk nem az a határidő, hanem hogy a 

tavaszi szezonban el tudjunk kezdeni otthon játszani. Bocsánat, június 30. az elszámolási, nem pedig a befejezési 

határidő. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester (Bánk Sportegyesület elnöke) 

Nekünk is az az érdekünk, hogy elkészüljön a felújítás, mert a műfüves pálya bérlése minden egyes alkalommal 60.000 

Ft, és most már minden egyes hétvégén itthon kell játszanunk, és nem csak nekünk, hanem az utánpótlás csapatnak is. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

A múltkor felmerült, hogy van a megállapodásban egy záradék vagy nem is tudom, hogy hívjam, a fizetéssel 

kapcsolatban, hogy az életbe lép, hogy ha nem valósul meg az épület megépítése. 

 

Torma Andrea polgármester 

Az csak egy felvetés volt a részemről.  

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Mindig is elmondtuk, hogy szeretnénk a jó viszonyt megtartani, csak ez nem a mi pénzünk. 
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Torma Andrea polgármester 

Azt gondolom, hogy most itt van mind a két vezető, és vagyunk velük olyan jó viszonyban, hogy a szavukra többet lehet 

adni, mint egy jogi biztosítékra, de nyilván a megállapodást is módosítani kell. Szóval úgy gondolom, hogy ha 

beletesszük a szerződésbe, hogy 2024. március 31-ig a régi sportöltöző épülete a benyújtott TAO támogatási pályázatnak 

megfelelően felújításra és használható állapotba kerül, akkor a visszafizetési határidőt 2024. december 31-re módosítjuk, 

és 3 millió forinttal csökkentjük a fizetendő összeget. Úgy gondolom Enikő, hogy elengedhetjük ezt a szankciós 

felvetést, és bízzunk a két vezetőben, hiszen azt mondták, az Ő érdekük is a fejlesztés mielőbbi megvalósítása. Én bízom 

benne, hogy ez tényleg közös érdek, és rendben, időben meg fog valósulni fejlesztés, és akkor egy évvel eltolhatjuk a 

fizetési határidőt. Nyilván az áll tőlünk a legtávolabb, hogy ellehetetlenítsük a két sportegyesület működését, remélem, 

ezt Ti is érzitek, mert eddig sem úgy álltunk hozzá a dologhoz. Van-e más javaslat ezzel kapcsolatban? 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Én inkább úgy gondolnám, hogy ezt a két javaslatot bontsuk ketté. A 1,5 millió forint összegű támogatás csak adható, 

nem jár feltétlenül. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester (Bánk Sportegyesület elnöke) 

A napirendi témával kapcsolatban bejelentem érintettségemet, ezért a szavazásban nem kívánok részt venni. 

 

A képviselő-testület Csizmár Gábor alpolgármester érintettségre vonatkozó bejelentését tudomásul vette, és Csizmár 

Gábor alpolgármestert a Sportegyesületek által fizetendő fejlesztési támogatás, sportcélú fejlesztések napirendi téma 

szavazásából egyhangúan kizárta. 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy a 

Bánk 0123 helyrajzi számú ingatlanon megvalósítandó, új sportöltöző építésére irányuló beruházás költségviselése 

körében Bánk Község Önkormányzata, Bánk Sportegyesület és a Dalnoki Jenő Labdarúgó Akadémia 2006 

Sportegyesület között létrejött megállapodást módosítsuk, úgy, hogy a két sportegyesület által vállalt, és Bánk Község 

Önkormányzata által megelőlegezett egyesületi fejlesztési támogatás megfizetési határideje 2024. december 31. legyen, 

azzal a feltétellel, hogy Dalnoki Jenő Labdarúgó Akadémia 2006 Sportegyesület az elnyert TAO támogatás terhére a 

támogatási programjában megjelölt műszaki tartalomnak megfelelően, legkésőbb 2024. március 31-ig köteles teljes 

körűen megvalósítani a támogatási programjában megjelölt beruházást, amelynek körében köteles gondoskodni a 

létesítmény rendeltetésszerű alkalmas állapotba történő hozásáról, a megfizetendő összeg pedig változatlanul 20 millió 

forint maradjon, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 1 igen szavazattal, 3 nem szavazattal, tartózkodás nélkül a javaslatot nem fogadta el. 

 

Torma Andrea polgármester szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, a Bánk 0123 helyrajzi számú ingatlanon 

megvalósítandó, új sportöltöző építésére irányuló beruházás költségviselése körében Bánk Község Önkormányzata, 

Bánk Sportegyesület és a Dalnoki Jenő Labdarúgó Akadémia 2006 Sportegyesület között létrejött megállapodást 

módosítsuk, úgy, hogy a két sportegyesület által vállalt, de Bánk Község Önkormányzata által megelőlegezett egyesületi 

fejlesztési támogatás megfizetési határideje 2024. december 31. legyen, azzal a feltétellel, hogy a Dalnoki Jenő 

Labdarúgó Akadémia 2006 Sportegyesület az elnyert TAO támogatás terhére a támogatási programjában megjelölt 

műszaki tartalomnak megfelelően, legkésőbb 2024. március 31-ig köteles teljes körűen megvalósítani a támogatási 

programjában megjelölt beruházást, amelynek körében köteles gondoskodni a létesítmény rendeltetésszerű alkalmas 

állapotba történő hozásáról, továbbá a Bánk Sportegyesület által fizetendő összeget 3 millió forinttal – a Bánk 

Sportegyesület részére a 2023. és 2024. évre számított évi 1,5 millió forint működési támogatás összegével - 

csökkentsük, azaz a Bánk Sportegyesület 7 millió forinttal járul hozzá a beruházáshoz, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 3 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül és 1 tartózkodással meghozta a következő határozatot: 
 

143/2023. (XI.30.) képviselő-testületi határozat: 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testület úgy dönt, hogy a Bánk 0123 helyrajzi 

számú ingatlanon megvalósítandó, a sporttelep fejlesztésére irányuló beruházás 

költségviselése körében Bánk Község Önkormányzata, Bánk Sportegyesület és a Dalnoki 

Jenő Labdarúgó Akadémia 2006 Sportegyesület között 2022. augusztus 26-án létrejött 

megállapodást az alábbiak szerint módosítja, azzal a feltétellel, hogy Dalnoki Jenő 

Labdarúgó Akadémia 2006 Sportegyesület vállalja, hogy a 2022. évben a társasági adóról és 

osztalékadóról szóló 1996. évi LXXXI. törvény alapján elnyert látvány-csapatsport 

támogatás összege terhére a támogatási programjában megjelölt műszaki tartalomnak 



Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete  9/2023. (XI.30.) jegyzőkönyv 

 9 

megfelelően, legkésőbb 2024. március 33. napjáig teljes körűen megvalósítja a támogatási 

programjában megjelölt beruházást, amelynek körében gondoskodik a létesítmény 

rendeltetésszerű használatra alkalmas állapotba hozásáról is: 

 

• Bánk Sportegyesület 7.000.000 Ft összeggel köteles a beruházáshoz hozzájárulni, az 

Önkormányzat által megelőlegezett támogatás visszafizetés határideje - Bánk 

Sportegyesület és Dalnoki Jenő Labdarúgó Akadémia 2006 Sportegyesület 

tekintetében - 2024. december 31., 

• Bánk Sportegyesület és Dalnoki Jenő Labdarúgó Akadémia 2006 Sportegyesület 

vállalja, hogy a beruházás elkészültét követően haladéktalanul eljárnak annak 

érdekében, hogy a sportlétesítmény vonatkozásában a megyei első osztályú bajnoki 

mérkőzések játszásához szükséges játékengedély (licenc) kibocsátásra kerüljön és 

annak megszerzését követően Bánk labdarúgó csapatának hazai mérkőzései a 

felújított pályán, illetve sportlétesítmény igénybe vételével kerülnek megtartásra.  

 

A képviselő-testület felhatalmazza a polgármester a fenti feltételeknek megfelelő tartalmú, a 

Bánk 0123 helyrajzi számú ingatlanon megvalósítandó, a sporttelep fejlesztésére irányuló 

beruházás költségviselése körében létrejött megállapodás módosításával kapcsolatos 

jognyilatkozat megtételére és a módosító megállapodás aláírására. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 

 

 

Frey András Dalnoki Jenő Labdarúgó Akadémia 2006 Sportegyesület elnöke elhagyta az üléstermet. 

 

 

 

3. Napirend Magyar Falu Program Önkormányzati tulajdonú ingatlanok fejlesztése – pályázati 

lehetőség 

 

 
Torma Andrea polgármester 

Láttátok az előterjesztést, benne van, hogy mire lehet pályázni. Az előterjesztésben egy kisebb összegű pályázat 

benyújtását javasoljuk. Tavaly is pályáztunk már kültéri fitneszpark kialakítására a rendezvényház és kemping közti 

zöldterületre, de akkor nem nyertünk támogatást. Oda, arra a területre elfér egy 6-8 eszközből álló fitneszpark. Esetleg 

még gondolkodhatunk kisebb kommunális eszközök beszerzésére vonatkozó pályázat benyújtásában. Van esetleg olyan 

eszköz, amire nagy szüksége lenne? Én 3 millió forinttól nagyobb összegű támogatási igényt most nem nyújtanék be. 

Úgy tudom, a térségünkre 100 millió Ft körüli összeg jut. Ez nem nagy összeg. Ezért úgy gondolom, ha kis összegre 

nyújtunk be pályázatot, talán van esély nyerni. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Egy lombszívó jól jönne. 

 

Torma Andrea polgármester 

Mennyibe kerül? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Kb. 3 millió forint. Ez fel tudja szívni a faleveleket a pótkocsira. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Erről beszéltünk már tavaly is. És el kell dönteni, hogy mire pályázzunk? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen. Nagyjából 3 millió forintba kerül a fitneszpark és a lombszívó is.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Kijön annyiból egy fitneszpark? 
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Torma Andrea polgármester 

Úgy állítjuk össze az eszközöket, hogy beleférjen ebbe az összegbe. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Én 10 millió forintra emlékszem, hogy annyi egy ilyen fitneszpark kialakítása. 

 

Torma Andrea polgármester 

10 millióért is lehet. Szerintem tavaly is 3 millió körüli összeg volt a fitnesz park, amire pályáztunk. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Nem, valamivel több volt. Tavaly több eszközt kértünk, most akkor kevesebb eszközre pályázunk. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

És az bővíthető? 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Utána biztos, persze. Tavaly nyolc fitnesz-, illetve sporteszköz beszerzésére pályáztunk.  

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Mert ott lesz a futópálya. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

De a futópálya ott nem megy át arra a részre? 

 

Torma Andrea polgármester 

De, átmegy, de az csak egy méter széles, szerintem attól még elfér ott a fitneszpark, van annyi hely. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

És nem lehetne több gépet? 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Attól függ, mennyi az ára. 

 

Torma Andrea polgármester 

Örülök, ha 3 millió támogatást kapunk. 

 

Ivanics András képviselő  

Nem gondolkozhatnánk esetleg bútor beszerzésében a Leveleki Üdülőbe? Én láttam bútorbeszerzést is a pályázati 

felhívásban. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Igen, azt jól láttad, hogy lehet bútor beszerzésre is pályázni, de helyi közfeladatok, egyéb önkormányzati feladat 

ellátáshoz. Gondolom, itt a hivatalba irodai bútorok, vagy mondjuk óvodai bútorok beszerzésére lehet pályázni, tehát 

kötelező feladatellátáshoz kell kapcsolódnia a bútorbeszerzésnek. A Leveleki Üdülő üzemeltetése nem kötelező feladat. 

De valóban van ilyen lehetőség is a pályázati felhívásban. 

 

Ivanics András képviselő  

Ha majd lesz olyan forrás, akkor gondoljunk szerintem arra is. 

 

Torma Andrea polgármester 

Tibi, mennyire életbevágó, mennyire fontos a lombszívó? 

 

Ivanics András képviselő  

Meggyorsítaná a munkát, az biztos. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Majd akkor jövőre. 

 

Torma Andrea polgármester 

Egyéb javaslat, más vélemény, hozzászólás? 
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További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy a 

Magyar Falu Program keretében az „Önkormányzati tulajdonú ingatlanok fejlesztése, önkormányzati feladatellátáshoz 

kapcsolódó” című alprogramra, Óvodai játszóudvar, közterületi játszóterek fejlesztése, MFP/ÖTIFB/2024/OJKJF 

kódszámú pályázati kategóriában támogatási kérelmet nyújtsunk be az Önkormányzat tulajdonában álló Bánk 106/5 

helyrajzi szám ingatlan (Tóparti sétány) mentén lévő zöldterületen közterületi fitneszpark építésére, kialakítására, kérem, 

kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan megalkotta a következő 

rendeletet: 

 

144/2023. (XI.30.) képviselő-testületi határozat: 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy határoz, hogy a Magyar Falu 

Program keretében az „Önkormányzati tulajdonú ingatlanok fejlesztése, önkormányzati 

feladatellátáshoz kapcsolódó” című alprogramra, Óvodai játszóudvar, közterületi játszóterek 

fejlesztése, MFP/ÖTIFB/2024/OJKJF kódszámú pályázati kategóriában támogatási kérelmet 

nyújt be az Önkormányzat tulajdonában álló Bánk 106/5 helyrajzi szám ingatlan (Tóparti 

sétány) mentén lévő zöldterületen közterületi fitneszpark építésére, kialakítására.  

 

A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy gondoskodjon a pályázat 

határidőben történő benyújtásáról. 

 

Felelős: polgármester 

Határidő: 2024. január 12. 

 

 

 

4. Napirend  Kutatási tevékenység végzése – elvi hozzájárulás iránti kérelem 
 

 

Torma Andrea polgármester 

A Szenthe Úr azzal keresett meg, hogy szeretne kutatási engedély iránti kérelmet benyújtani a Bükki Nemzeti Park 

Igazgatósághoz annak érdekékben, hogy a Bánk 0125/2 helyrajzi számú ingatlanon megkezdett kutatást folytatni tudja. 

A hatóság valószínűleg kérni fogja tőle az ingatlan tulajdonosának a hozzájárulását, ezért most kér tőlünk egy elvi 

hozzájárulást. A határozati javaslat szerint a képviselő-testület azzal a feltétellel járul hozzá a kutatási tevékenységhez, 

ha Szenthe István rendelkezik a kutatási tevékenység folytatására vonatkozó, az illetékes hatóság által kiállított, 

véglegessé vált engedéllyel. Ezzel kapcsolatban van-e kérdés, hozzászólás? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Talán annyi, hogy én elég sokat járok oda le, szoktam őket látni, nem olyan sokat, mint régen, de az az épület, 

életveszély. Nem tudom, hogy voltatok-e arra mostanában? Szegényeknek beomlott az akna fele, pont a két oszlop alatt, 

így egyenletesen dől előre a ház. Már szemmel láthatóan vagy 50 cm-t megsüllyedt a két első oszlop. Hogy akar kutatni, 

ha a kutatóház is életveszélyes? 

 

 Torma Andrea polgármester 

Gondolom, ha a kutatást folytathatja, megoldja, most mi inkább arra koncentráljunk, nehogy baj legyen belőle! 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Mivel nincs engedélye, nem is megy le az aknába, azért, hogy nehogy véletlenül kijöjjön a hatóság és azon kapja, hogy 

lent van. Hétvégén voltak kint az Istvánék és végeztek egy kis állapotfelmérést. Azt mondták, hogy ők szeretnék 

folytatni ezt a kutatást, de előbb rögzíteni kell az épületet, de ahhoz előbb meg kell kapniuk az engedélyt, hogy ott 

bármit is tudjanak csinálni.  

 

Torma Andrea polgármester 

Én most az érzem fontosnak, hogy azt biztosítsuk, hogy ne menjen oda senki. Le kellene keríteni, vagy legalább 

leszalagozni, nehogy valakire rászakadjon valami vagy valaki beessen valahová, ha ott ilyen állapotok vannak.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Jól biztosítják ők azt. 
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Torma Andrea polgármester 

Miért, le van kerítve? Nem tud odamenni senki? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Ki van írva, hogy életveszély meg ilyenek, de az eddig is ki volt írva.  

 

Torma Andrea polgármester 

Nem tudjuk egyértelműen, feltűnően lekeríteni, vagy legalább leszalagozni? Tegyünk ki szalagot, az látványosabb! 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Ez a róka fogta csuka. Amikor tavaly itt jártak a bányakapitányság emberei, le sem mentek a járatba, csupán látták, hogy 

ki van írva, hogy veszélyes. Azt mondták, ha a kutató is veszélyesnek ítéli, akkor ők is, ezért nem járulnak hozzá a 

tevékenység folytatásához. Ha nem lett volna kiírva, hogy veszélyes, akkor meg azért büntették volna meg, mert nem 

volt kitéve a veszélyre figyelmeztető tábla.  

 

Ivanics András képviselő  

Lehet, hogy ki fog jönni valaki ellenőrizni. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Szerintem meg beleírja majd a hatóság a határozatába a kutatás engedélyezésének feltételeit, és azokat kell majd 

betartania. 

 

Torma Andrea polgármester 

Az István nem mer ott most semmilyen munkát végezni, de ne is végezzen! Annyit viszont tegyünk meg, hogy jól 

láthatóan, feltűnően leszalagozzuk, hogy senki ne menjen be arra a területre! 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy elvi 

hozzájárulásunkat adjuk ahhoz hogy az Önkormányzat tulajdonát képező Bánk 0125/2 helyrajzi számú ingatlanon 

Szenthe István geológus kutatást végezzen, illetve a 2014. november 20-án megkezdett kutatási-feltárási tevékenységet 

folytassa azzal a feltétellel, hogy Szenthe István geológus rendelkezzen a kutatási tevékenység (víznyelő barlang 

kutatása) végzésére vonatkozó, az engedély kiadására jogosult, illetékes hatóság által kiállított, véglegessé vált hatósági 

engedéllyel és azt küldje meg az Önkormányzat részére, és aki elfogadja az erről szóló határozati javaslatot, kérem, 

kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül, egyhangúan meghozta a következő 

határozatot: 

 

145/2023. (XI.30.) képviselő-testületi határozat: 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az alábbi feltétellel elvi hozzájárulását 

adja ahhoz, hogy az Önkormányzat tulajdonát képező Bánk 0125/2 helyrajzi számú 

ingatlanon Szenthe István geológus kutatást végezzen, illetve a 2014. november 20-án 

megkezdett kutatási-feltárási tevékenységet folytassa: 

Szenthe István geológus rendelkezzen a kutatási tevékenység (víznyelő barlang kutatása) 

végzésére vonatkozó, az engedély kiadására jogosult, illetékes hatóság által kiállított, 

véglegessé vált hatósági engedéllyel és azt küldje meg az Önkormányzat részére. 

 

A képviselő-testület a fent meghatározott feltétel teljesülése esetén felhatalmazza a 

polgármestert, hogy Szenthe István geológussal a kutatási tevékenység (víznyelő barlang 

kutatása) végzésére vonatkozó megállapodást megkösse. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős:   polgármester 
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5. Napirend Termelői piac kialakítására vonatkozó pályázat 
 

 

Torma Andrea polgármester 

Ha még emlékeztek rá, 2021. október 18-án nyújtottunk be pályázatot a Petőfi út 57. szám alatti ingatlanon 

(közismertebb nevén a Fábri-ház) termelői piac kialakítására vonatkozóan. A pályázat kapcsán most hétfőn, azaz 2023. 

november 27-én kaptunk egy hiánypótlási felhívást. Az elmúlt két évben most először kaptunk ezzel a pályázattal 

kapcsolatban levelet. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Pont a múltkor mondtuk az Enikővel, hogy ebből a pályázatból már úgysem lesz semmi. 

 

Torma Andrea polgármester 

Most kaptunk egy hiánypótlást. Nem is a hiánypótlásról akarok beszélni, hanem az elvről, hogy akarunk-e ezzel 

foglalkozni vagy sem. Termelői piac és termelői árut forgalmazó üzlethelyiség kialakítására pályáztunk. Az épületben 

lenne egy üzlethelyiség és egyéb helyiségek kialakítva, kívül pedig egy piactér, egy fedett árusító tér. Ennek 

megvalósítás a 2021. évben készült tervezői költségvetés szerint 68-69 millió Ft volt, melyhez – mivel a pályázat nem 

100 %-os támogatási intenzitású - akkor 6,8 millió forint önerőt vállaltunk. Ennek a nagyrésze építési költség, de van 

benne eszközbeszerzés is, például hűtővitrin, laptop. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Igen, illetve egyéb költségek pl. piktogramok, feliratok, információs táblák elkészítésének költsége, honlap készítés 

költsége, közbeszerzési költség, projektmenedzser költsége. Én úgy emlékszem, azt beszéltük meg, hogy beadjuk a 

pályázatot, és ha kapunk támogatást, akkor megbízunk egy projektmenedzsert, aki aztán lekoordinálja a pályázattal, 

valamint a támogatás lehívásával kapcsolatos valamennyi adminisztrációt, mivel ez egy viszonylag nagy és összetett 

beruházás, és a hivatalban ennek a feladatnak az ellátására nincs szabad kapacitás. 

 

Torma Andrea polgármester 

Ezek a kisebb tételek, a legnagyobb tétel az építési költség. Megkértem a tervezőt, hogy a jelenleg hatályos építési 

árakkal készítse el ennek a beruházásnak a költségvetését. A pályázat keretében benyújtott műszaki tartalom 

megvalósítása jelenlegi árakon számolva nettó 87 millió forintba kerülne. Ez azt jelenti, hogy a benyújtott támogatási 

kérelem és az aktuális árakkal számolt költségek között 26 millió forint különbség. Ezt az összeget az önkormányzatnak 

kellene saját forrásból biztosítani, mivel az igényelt támogatás összege nem módosítható. Tehát 26 millióval többe 

kerülne a beruházás, plusz ehhez hozzá jön még az önerőként vállalt 6,8 millió forint és nyilván a beszerezni tervezett 

eszközök összege, meg az egyéb költségek is emelkedett azóta, így még azokra is kell 1-2 millió forint plusz költséggel 

számolni. Durván számolva tehát körülbelül 35 millió forintot kellene hozzátennünk a projekt megvalósításához, ha nyer 

a pályázatunk. Mert ugye azt még nem tudjuk, hogy kapunk-e támogatást, mert most még csak a hiánypótlásnál tartunk. 

Ugyanakkor ez egy vidékfejlesztési pályázat, ami azt jelenti, hogy nem kapunk előleget, tehát előre meg kell 

finanszíroznunk a beruházás kiadásait, és utólag kapjuk meg a pályázati támogatást, amely a tapasztalatok alapján jó 

esetben nagyjából egy-két év alatt realizálódhat. Ha benyújtjuk a hiánypótlást és befogadják a pályázatot, és mire döntés 

születik a támogatásról, és megkapjuk a pénzt, az kb. egy- két év. Magyarul ezt a több mint 80 millió forintot egy-két-

három évre előre meg kellene finanszíroznunk, úgy, hogy abból kb. 35 millió forint saját erő. És ezek nettó összegek, 

erre még jön az ÁFA is. 

 

Ivanics András képviselő  

A házra ráférne a felújítás, de ezt az összeget nem lehet bevállalni. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Nem csak az épület kerülne felújításra, hanem az udvar is, ott lenne kialakítva az árusító tér, viacolorral lenne burkolva 

az udvar. 

 

Torma Andrea polgármester 

Napelemes rendszer is kiépítésre kerülne, valamint új bejárati kapu is készülne. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Nyilván a koncepcióba beleillik, meg ideális hely lenne ott nyáron piacot tartani, de ez nagyon sok. 

 

Ivanics András képviselő  

Még azt sem tudjuk, hogy mi lesz, ha jönnek a járdára az árajánlatok, hogy ahhoz mennyit kell majd hozzátenni. 
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Csizmár Gábor alpolgármester 

Mennyire van ez rossz állapotban, Tibor? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Nincs különösebb baj azzal az épülettel. 

 

Torma Andrea polgármester 

Raktárnak jó, amire most használjuk, csak csúnya, főleg ezekkel a kitört ablakokkal, a strand felől. De azt is hozzá kell 

tenni, hogy ha ezt megnyerjük, akkor legalább öt évig piacként és kereskedelmi egységként kell működtetni. És persze 

végső soron nyerünk egy felújított épületet, ami az önkormányzaté marad. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Inkább az baj, hogy hosszú távra bele kell tenni nagyon sok pénzt, amivel a finanszírozásunkat veszélyeztetjük. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Nagyon jó helyen van az az épület. Biztos, hogy az évek alatt lesz még valami kedvező lehetőség. 

 

Torma Andrea polgármester 

Nekem is az a véleményem, hogy ezt a nagy összeget most nem merem bevállalni. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Meg ki tudja, hogy mikorra bírálják el a pályázatot. 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, arról nem beszélve, hogy nekünk tizenöt nap hiánypótlási határidőt adtak, a pályázat meg már két éve benyújtásra 

került és azóta nem történt vele semmi, és nem tudni, mikorra lenne belőle döntés. 

 

Ivanics András képviselő  

És miről szól a hiánypótlás? 

 

Torma Andrea polgármester 

Vannak benne kisebb-nagyobb dolgok, van, amit egyszerűbb teljesíteni, van, amivel nagy munka lenne. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

És ilyenkor nem emelik a támogatás összegét, amikor így elmennek az árak? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Visszabutítani gondolom nem lehet a pályázatot? 

 

Torma Andrea polgármester 

sajnos nem, a műszaki tartalmat nem lehet módosítani. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Az árak viszont sokkal feljebb mentek. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Ezt nem értem én sem! Hogy gondolják, hogy tartani tudsz egy ilyen költségvetést ennyi évig, főleg, hogy vállalni kell 

az eredeti műszaki tartalom megvalósítását? 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Meg - ez már csak technikai jellegű dolog - de amikor beadtuk a pályázatot, akkor pontosan tudtuk, hogy mit szeretnénk, 

mi az elképzelés. Most két év elteltével jön egy hiánypótlás. Már ki emlékszik arra, hogy mi is volt pontosan egy két 

évvel ezelőtt a benyújtott támogatási kérelemben. Öt perc alatt nem lehet ezt átnézni. Már egyikünk sem emlékezett arra, 

hogy mondjuk milyen eszköz beszerzésére kértünk támogatást, úgy kellett keresgélni az iratok között. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Megint kezdj el vele foglalkozni, mikor már rég kiestél belőle. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Meg ahogy Andi mondta, ez egy utófinanszírozott pályázat, ki tudja mikor kapja meg az önkormányzat majd a pénzt. A 

kamera pályázat is utófinanszírozott volt, kb. két évet kellett várnunk 500.000 Ft-ra, amibe a három új közterületi 
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kamera, meg a számítógép került. A Hivatal homlokzatának felújítására vonatkozó pályázat is ugyanebbe a kategóriába 

tartozik, lassan fél éve beadtuk a kifizetési kérelmet, de még semmi visszajelzés nem érkezett róla. 

 

Torma Andrea polgármester 

Nemhogy pénz nincs belőle, de még hiánypótlás sem jött, és az szinte törvényszerű, hogy küldenek. Más települések 

polgármestereitől is tudom, hogy a vidékfejlesztési pályázatoknál kb. egy-két év, mire megkapja az önkormányzat a 

támogatást. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Most, hogy őszinte legyek, láttam más településeken piac kialakítását célzó fejlesztéseket, és szerintem annyira nem jók. 

 

Torma Andrea polgármester 

Tudod, nekünk az is volt a cél, hogy az épületet megmentsük, fel legyen újítva. Ki lehetne azt használni, 

gyerekprogramokat lehetne oda szervezni, működhetne, és biztos, nagyon jó lenne, ha…  

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Ha például ez a hiánypótlás két évvel korábban érkezett volna. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Azért az ilyen önkormányzati épületek felújítására szokott lenni pályázat, nem? 

 

Torma Andrea polgármester 

Sajnos nem igazán. A Magyar Falu Programban most 50 millió forintig lehet pályázni önkormányzati ingatlanok 

felújítására. És összesen a térségre van 100 millió forint. De reméljük, hogy lesz valami. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

De most még fut a másik pályázat is? 

 

Torma Andrea polgármester 

A Mari néni háza? Igen. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Arra jobban ráfér a felújítás. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Igen, és valószínűleg ahhoz is kell majd valamennyi önerő. Szerintem a kettő együtt már túl nagy falat. És a Mari néni 

háza sokkal rosszabbul néz ki.  

  

Torma Andrea polgármester 

Oda is van egy pici piac tervezve, egy kisebb szaletli, mert ott nincs helyünk nagyobbra, de attól még sátrakat oda is fel 

lehet állítani, mert udvar van. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Más funkcióval egyszer majd ez is sorra kerül, akár a strand kibővítésével. 

 

Torma Andrea polgármester 

A hozzászólások alapján azt érzékelem, hogy engedjük el ezt a pályázatot és ne vállaljuk be. Jól érzékelem? Mert ez 

még csak a hiánypótlás, azt kell eldönteni, hogy egyáltalán dolgozzunk-e ezzel a hiánypótlással, akarjuk-e ezt a 

pályázatot vagy nem. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

És eddig is egy csomót dolgoztatok vele. 

 

Torma Andrea polgármester 

Eddig már kétszer is, ez a második beadott pályázat erre. Azt az időt és energiát is sajnálja az ember.  

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt 

 

Torma Andrea polgármester: lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy a 

Vidékfejlesztési Program keretében a vidéki térségek kisméretű infrastruktúrájának és alapvető szolgáltatásainak 

fejlesztése, ezen belül helyi termékértékesítést szolgáló piacok infrastrukturális- és eszközfejlesztése VP6-7.2.1.1-20 
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kódszámú pályázati felhívásra 2021. október 18-án benyújtott támogatási kérelmet ne tartsuk fenn, tekintettel arra, hogy 

a támogatási kérelem még nem került elbírálásra és a támogatási kérelem benyújtása óta eltelt időszakban az építőipari 

anyagköltségek és munkadíjak megemelkedtek, az igényelt támogatási összegből a beruházás nem valósítható meg, a 

támogatási kérelem kedvező elbírálása esetén a projekt támogatási kérelemben meghatározott műszaki tartalmának 

megvalósítása érdekében az Önkormányzatnak jelentős összegű többletforrást kellene biztosítania, melynek fedezete az 

Önkormányzat költségvetésében nem biztosított, tehát aki ezzel egyetért, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan meghozta a következő 

határozatot: 

 

146/2023. (XI.30.) képviselő-testületi határozat: 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy határoz, hogy a Vidékfejlesztési 

Program keretében a vidéki térségek kisméretű infrastruktúrájának és alapvető 

szolgáltatásainak fejlesztése, ezen belül Helyi termékértékesítést szolgáló piacok 

infrastrukturális- és eszközfejlesztése VP6-7.2.1.1-20 kódszámú pályázati felhívásra 2021. 

október 18-án benyújtott támogatási kérelmét nem tartja fenn, így a 2023. november 27-én 

kapott hiánypótlás teljesítésétől is eltekint, tekintettel arra, hogy a támogatási kérelem még 

nem került elbírálásra, és a támogatási kérelem benyújtása óta eltelt időszakban az építőipari 

anyagköltségek és munkadíjak megemelkedtek, az igényelt támogatási összegből a 

beruházás nem valósítható meg, a támogatási kérelem kedvező elbírálása esetén a projekt 

támogatási kérelemben meghatározott műszaki tartalmának megvalósítása érdekében az 

Önkormányzatnak jelentős összegű többletforrást kellene biztosítania, melynek fedezete az 

Önkormányzat költségvetésében nem biztosított. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős:   polgármester 

 

 

 

 

 

További napirend és hozzászólás nem volt. A képviselő-testület a további napirendek tárgyalását zárt ülés keretében 

folytatta. 

 

 

 

 

 Torma Andrea Henczné Hekli Bernadett 

 polgármester aljegyző  

 

 

 

 

A jegyzőkönyv hiteles. 

 

 

Csizmár Gábor 

alpolgármester 


